

# Jitsi RV ve středu, 10.3 od 19:00

- Omluvy: Daniela Weissová, Dan Leština, Marek Řebíček
- Přítomni: Jiří Rezek, Tomáš Unger, Dalibor Záhora, Janka Michailidu, Jiří Demel, Michal Marciniszyn, Michal Gill, Martin Šmída, Dan Mazur, Jan Bednařík, Bohdan Vaněk
- Hosté: Vojtěch Pikal
- Zapisovatel: Kristina Marie Kubcová

## 1. Kontrola úkolů, Kristina, 15 minut

- Dalibor Záhora rozpojuje pracovní skupinu k volebním stížnostem. - omluva, posouvá se to
- ~~Rozpočtová skupina: není update, čeká se na schválení stálých pracovních skupin, Dan Leština chce být členem. Po vzniku skupiny dá RV info o složení RP jako podání do podatelny. Janka potom udělá anketu o termínu rozpočtového setkání s odbory pro všechny zmíněné účastníky.~~
  - Jan Bednařík: Mělo by se svolat jednání s odbory k rozpočtu.
  - Vojtěch Pikal: Skupiny by se měly sejít, svolání se zkomplikovalo.
  - Janka Michailidu: Janka byla na setkání odborů, bylo to výživné, další setkání má smysl, nebylo to konstruktivně uzavřeno. Kristina se zeptá Šárky na zápis ze setkání s odbory.
- RV diskutovalo o možnosti ustanovit nějakou přechodnou pracovní skupinu o osobním kampaňování, který by měla za úkol zjistit, jestli by se k tomu nedala udělat nějaká doporučení. Členy této skupiny by se chtěli stát David Witosz, Janka Michailidu a Dana Balcarová. Dalibor své členství ještě zváží. Tady není update. Lydie se tomu chtěla věnovat s Petrem Kapounkem a Jankou. Zapojí se do toho a pokládá za nejefektivnější dát do redmine usnesení.
  - Vojtěch Pikal: K tomu něco zpracovával Martin Jiránek. Vojta to chce řešit na půdě koaliční rady.
  - Janka Michailidu: Je škoda, že se to nestihlo do vnitrostranických voleb.
  - Vojtěch Pikal: Chce to obecnější skupinu, ne senátní.
  - Dalibor Záhora: Co k předpisové skupině?
  - Janka Michailidu: Je to kontinuální problém, vnitrostranické volby běží skoro pořád.
  - Jan Bednařík: Někde na fóru to někdo vykopl.
  - Janka Michailidu: Pokusí se ten výkop na fóru k tomu najít.
- Ad vyhodnocování důvěryhodnosti: Marek Řebíček udělá pracovní skupinu na zulipu, zájemci hlase se. Dan inicioval to, že se vláknu dá normální značka a bude převedeno do normálního jednání.
  - Skupina nevznikla, Dalibor něco podobného dělá v SČK, ale je to pomalé. Když se to pohne, může být rychle. Ale chtějí to vykomunikovat na kraji nejdříve, pak to asi můžou dávat jako vzor.
  - <https://forum.pirati.cz/viewtopic.php?f=248&t=51780> Dalibor Záhora rozjede
  - JB: Vrací se bumnerang ve vyhodnocení výběrek, součástí vypracování by mělo být i vyrovnání se s tímto dokumentem.

- Ad návrh úpravy volebního řádu: obnovíme jednání, vyhlásíme nové lhůty a další postup. Honza Bednařík dá vědět navrhovateli, jestli v tom chce pokračovat. Dalibor si vezme předsedání.
  - <https://forum.pirati.cz/viewtopic.php?f=248&t=52606&start=40>
  - Jan Bednařík: Budeme muset na VŘ kouknout. Máme rok na dořešení věcí podle nových stanov.
  - Dalibor Záhora: Já se s tím vypořádám.  
~~–Apel na členy RV, aby se seznámili s věcným záměrem reformy odborné sekce a připomínkovali ho.~~
- Dalibor Záhora by být ostatními připravoval různé kandidáty na to, aby začali sbírat podporu do dovolby RV a stala se z toho celkově větší událost. Možná by pomohlo, kdyby členové výboru za CF řekli, zda budou chtít zase kandidovat. K 15.3 by mělo být doručeno, že bude 15.4 končit RV. ~~Jan Bednařík a Dalibor Záhora zvažují, že by se usnesení upravilo tak, aby mandát „starých členů“ skončil v momentě zvolení nových zástupců.~~
  - Vojtěch Pikal: Podatelna CF nevím, jestli funguje. Obrátit se na vedoucí AO. Případně vlákno předsedajících na zulipu.

### 3. Aktualizace pirátské strategie, Janka, 20 minut

- Janka Michailidu: Dneska jsme se dohodli, že k tomu založíme pracovní skupinu. TLDR: Budeme se bavit o tom, jak má vypadat strategie strany. Je otázka, jestli nerozdělit na strategii a akční plány. Vést by to hypoteticky mohla Tereza Vovesová, ale to se dohodneme až následně, teď hledáme členy skupiny za RV. Pravděpodobně to ze začátku budou docela diskusní setkání. Myslím, že bude potřeba si nějak vůbec ujasnit koncept, jak se to bude připravovat a tak.
- Dalibor Záhora: Je tam termín, do kdy se musí věci udělat?
- Janka Michailidu: Dva měsíce se tuším budeme bavit o tom konceptu. RP určitě preferovalo, že se nějaký feedback stane až po volbách.
- Dalibor Záhora: Já se zatím hlásit nechci, nestíhám.
- Dan Mazur: Já bych u toho rád byl. Nechci to vést.
- Janka Michailidu: Já se hlásím.
- Andrej Ramašeuski: Já taky. Taky to nechci vést.
- Jan Bednařík: Také se hlásím.
- Tomáš Unger: Také se hlásím.

### 4. Appka k volebnímu dohledu, janka, 20 minut

- Janka Michailidu: Škoda, že tu není Vojta. Návrh je, ale potřebujeme se rozhodnout, co s ním dál. Chci se tu dohodnout, co bude další krok, aby appka do pěti let byla.
- Jan Bednařík: Do června se máme TO vyjádřit ohledně správcovství technických systémů. Toto bychom asi měli nahlásit. Chceme to pořešit ještě letos? Ale to bychom se museli obrátit na RP.
- Janka Michailidu: Je to myslím dobrý podnět pro skupinu s technickým systémům. Je realistické to udělat do komunálek?
- Jan Bednařík: To se dá udělat externě. TO by zvládlo až příští rok.
- Janka Michailidu: Zeptá se vedoucího TO, jestli to je realistické letos. Musí se to i vymyslet a zkoordinovat.
- Jan Bednařík: kdyby se to udělalo teďka, tak nám to pomůže i s kompletováním kandidátek do pěkného formátu. Já bych to zkusil pokopnout. Věci nacenuje vedoucí TO.

- <https://redmine.pirati.cz/issues/35143>

## 5. Stáže při RV (dobrovolníci - grafika, zápisy), janka, 30 minut

- Janka Michailidu: Dalibor nahodil, jestli nechceme mít grafika. Souvisí to se zhezčováním webu. Nechceme udělat projekt stáží při rv? Třeba že by někdo dělal věci nad rámec povinností Kristiny.
- Dalibor Záhora: Souhlas, klidně to udělejme jako stáž, ale to se nehodí na grafika. Kdo umí grafiku, nepotřebuje stáž u RV. My těch „zakázek“ nebudeme mít moc. Naši grafici budou během kampaně vytížení.
- David Novák: Zajímavý nápad, ale přijde mi divný, že bychom někomu mimo piráty umožnili nahlédnout hluboko pod pokličkou a pak ho po měsíci po skončení stáže vykopli.
- Janka Michailidu: Jo, já chtěla poptávat z větší části ve straně.
- David Novák: Bacha aby to nevyužívali lidi, co se do RV nedostali a nebrali to jako možnost zasahovat do rozhodování.
- Dalibor Záhora: Vždyť na všech jednáních se objeví někdo zvenku. Myslím, že jsme si to zkomplikovali, Chtěli jsme dobrovolníky na zápis a vytvořil se kolem toho zbytečný problém. Mohlo by to přitáhnout lidi, kteří sami nepřijdou. Začal bych tím, že hledáme dobrovolníky na zápis.
- Janka Michailidu: Komunikace s dobrovolníky často stojí hrozně moc energie. Že bych si to někdy radši udělala sama.
- Jan Bednařík: Jsem pro udělat výzvu v newsletteru.
- Dalibor Záhora: Z RV by se dalo líp reportovat ve smyslu zpravodajství.
- Andrej Ramašauski: Asistenta jsme si pořídili proto, abychom si nemuseli shánět dobrovolníky.
- Jan Bednařík: Zítra naučím Kristinu s webem, tam budou moct být reporty ze zasedání.
- Janka Michailidu: Stáže řešit nebudeme a zkusíme poptat nějakého dobrovolníka-grafika na ad hoc záležitosti.
- Dalibor Záhora: V SČK máme šikovného kluka, kterýho baví zápisy, já bych byl pro, to zkusit.
- Janka Michailidu: Pojdme dobře vydefinovat, co to znamená. Ať ti lidí vidí, že je to i o tom, dlouho někde sedět.

## 6. Výklad [PPU \(https://wiki.pirati.cz/rules/ppu\)](https://wiki.pirati.cz/rules/ppu): výklad bodu - Kristina

jako PO společně s AO procházíme [PPU](https://wiki.pirati.cz/rules/ppu) a nejsme si jisti, jakým způsobem máme chápat jeden bod.

Je-li PPU spadá pod RV, chtěla jsem se tě zeptat, zda bys mohla dotaz předat RV? Případně zda bys mě odkázala na jiný způsob jak s RV komunikovat.

Otázka:

Jaký je výklad RV tohoto bodu:

**"§ 1 Účel podmínek**

Tyto podmínky upravují právní vztah mezi Českou pirátskou stranou jako zadavatelem a dodavateli, zejména jejími členy nebo příznivci, při plnění placených úkolů, **a to pokud se k těmto podmínkám smluvní strany zavázaly a neujednaly si něco jiného.** Tyto podmínky rovněž upřesňují vnitřní postupy zadavatele."

Osobně formulaci chápu tak, že není nutné, aby součástí smlouvy odkaz na PPU byl. Tj. naše smlouvy se nemusí PPU řídit, pokud tyto smlouvy odkaz na PPU neobsahují.

Je tomu opravdu tak? Nebo existuje jiný předpis, který by nutnost PPU určoval?

- Vojtěch Pikal: Umožňuje ve slovním ujednání ujednat něco jiného, než je v podmínkách. Výklad předpisů dělá RK.

## 7. RV 16/2021 - Zpráva předsedy za rok 2020, dalibor, 15 minut

- Dalibor Záhora: U KK a RK je to problematické. Část je obecná a část je za naše

rozhodčí a kontrolní orgány. Oni řekli, že mají personální problémy, protože jsou neustále pod útokem a chtěli by podporu od vedení. Do zprávy se dostalo něco jako že mají líp komunikovat dovnitř strany. Můžeme tu zprávu brát formálně, je to asi na debatě. Jako můžeme to vzít, že to je: „jak to vidí Ivan“.

- Jan Bednařík: Bylo by asi dobrý tam tagnout Ivana, ať to registruje.
- Janka Michailidu: Pojdme si říct na rovinu, jestli to je pouze pozitivní prezentace, neptejme se orgánů na úspěchy a slabá místa a pak to nefiltrujme tak, aby to vypadalo dobře. Myslím si, že ten jeho přístup chápu. Některé věci jsou fakt úlet - přirovnávání řízení KK k procesům z padesátých let. Prosím, koukněte do jednání a podpořte prodloužení a diskusi a uvidíme, jestli se vyjádří i Ivan. Je tu někdo, kdo si myslí, že by výroční zpráva měla být jen formální zhodnocení, pozitivní frč?
- *přihlásili se někteří lidé*
- Bohdan Vaněk: A má z toho něco plynout do budoucna?
- Dalibor Záhora: Jsem přístupný dalším návrhům, jak to upravit.
- Jan Bednařík: To, že tam nejsou reflektovány věci, které byly v předchozí zprávě jako plán na letošní rok - tak ta letošní zpráva o tom nehovoří a taková návaznost by tam myslím měla být.
- Janka Michailidu: Co dělat paralelní vnitrostranický dokument který bude fakt sloužit ke konstatování toho, co se opravdu stalo - konstatování faktů. Nemyslím, že by se to nutně mělo jmenovat zpráva, ale třeba vývoj vnitrostranické situace, nějaká takový dokument. Vy každopádně říkáte, že se ta situace, jakou máme, nemá zaznamenávat? Zjevně ale nemáme shodu na postupu, a tak bych bod nechala otevřený.
- Dalibor Záhora: Můžeme se pokusit to upřesnit ve stanovách. Chápu i variantu, že je to nějaká výkladní skříň, ale preferuji spíš tu kritickou.
- Janka Michailidu: Pobavíme se na tom ve skupině ke strategii.

## **8. Příští zasedání - Kristina - rp potřebuje vědět kvůli konsent**

- Jan Bednařík: Asi bychom měli držet dvouměsíční cyklus.
- Kristina Kubcová: Držel se spíš tříměsíční.
- Janka Michailidu: Tak jim řekni konec května.
- Jan Bednařík: Květen bude CF.
- David Novák: Co kdybychom se předtím otestovali a udělali to prezenčně? Antigenní testy+respirátory?
- Dalibor Záhora: Kolik lidí se může potkávat? Na tom také záleží. Jde to vůbec legálně udělat?
- Janka Michailidu: Nejradši bych to vůbec neřešila a udělala to online.
- Andrej Ramašauski: Kdyby náhodou bylo možné fyzicky, tak to můžeme během dvou týdnů nějak přesměrovat. Ale pravděpodobnost, že to bude možné, je nízká.
- Janka: Co 8.-9. května? Online? (Všeobecný souhlas)

## **9. Registrace na SVÝT reminder**

**<https://forms.gle/WEgNGU83rMXteBa56> - Kristina**

- Kristina Kubcová: Prosím, nezapomeňte se registrovat.

## **10. Trvalé pracovní skupiny RV, Janka, 15 minut**

- Janka Michailidu: Odted bychom měli fungovat v těchto pracovních skupinách. Janka rekapituluje, jaké jsou skupiny a kdo jsou členy. Ať se lidé začnou organizovat a dělaly zápisy. Na zápisy asi vlákna na fóru, operativu necht si skupiny- založí vlastní vlákna na zulipu. Asi by se to mohlo stát dost nepřehledným, kdybychom vše řešili ve vlákně rv.

Na webu by měla být sekce s nimi. Je na skupinách, jak se dohodnou, každému nevyhovuje jeden způsob práce. Ale jsou nějaké mantinely - ZaTys, zápisy apod. Chceme, aby to bylo transparentní. Aby se členové mohli informovat, co se kde děje. Mám obavu, aby nám to nevyhnilo. Takže chci navrhnout, abychom na zasedání a jitsi dali vždycky report z činnosti. Bez checkpointu to vyhnije hned.

- Dalibor Záhora: Jednou budu chtít skupinu opustit, tak se zapojte, ať mohu odejít. Jinak souhlas ve všem s Jankou. Skupiny by měly začít makat, na příští jitsi budou dávat reporty.

## **Různé**

- Jan Bednařík: Zítra máme v 11:00 s Kristinou 30 minut školení na spávu webu, můžete se připojit.
- Janka Michailidu: Neměli bychom kvantitativní statistiku, ale to není argument proto ji nemít. Je třeba věci hodnotit i kvalitativně.